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VRAAG 1 

 
  
GEMEENTERAAD        STAD MECHELEN 

 

INDIENING VRAAG* 

 
Voor behandeling in de gemeenteraad van maandag 29 maart 2021 
 

 
Indiener : Tine Van den Brande voor Open VLD – Groen – M+ 
 

Vraag/interpellatie: Natuurlijke bestrijding van knijten en een preventie plan voor onze 

toekomstige overstromingsgebieden 

 
Toelichting  
 
Beste schepen, 

 
Sinds de aanleg van het Simaplan in Battel om onze binnenstad  te beschermen tegen 
overstromingen bij hoog water op de Dijle  is er helaas ook een erg onaangenaam 
nevenverschijnsel gekomen voor de Battelaars; met name knijten. Knijten zijn een  
kleine maar zeer hardbijtende muggensoort waarvan de steken  erg heftige reacties 

geven bij mensen.  De knijten komen zomers sinds het in werking treden  van het 
overstromingsgebied er massaal veel voor. In die mate werd mij gemeld,  dat het  
voor de buurtbewoners, vooral  zij die wonen in de omgeving van het 
overstromingsgebied,   Hoge weg en zijstraten,  Baron Empainlaan,  Zennegatvaart,  

Zennegat  bijna onmogelijk wordt vanaf valavond nog buiten te komen. Ook 
wandelaars, fietsers en recreanten worden  massaal bestookt en aangevallen door de 
knijten. Het fenomeen is ondertussen goed gekend bij De Vlaamse Waterweg, 
onderzoekers en een  aantal besturen.     
Nu, een knijt legt haar eitjes in vochtig slip. De larven krijgen de kans om  uit te 

komen  wanneer het water in de slikken van bijvoorbeeld een overstromingsgebied 
geregeld op en neer gaat en het slib  vochtig blijft.    
Battel is niet alleen in deze plaag ook elders in Vlaanderen zijn er gebieden met 
knijtenplagen, oa in Wichelen, Gent Brugge en Sint-Amands, daar steeds langs de 

Schelde.  
Op deze verschillende  plaatsen  worden ook een aantal natuurlijke maatregelen 
genomen ter bestrijding van de knijten. Zoals daar zijn: 
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-Extra geulen worden gegraven aan de overvloed waar het water in eerste instantie  
kan worden opgevangen. De geulen   kunnen ook na  overstroming om het water op 
te vagen en zo voor  een  betere en  snellere afwatering zorgen. Vermits   knijten als 

ideale voedingsbodem  vochtig slib  nodig hebben voor hun voortplanting bemoeilijkt  
dat de voortplanting alavast voor een deel.   
-Er wordt hennep ingezaaid of  volwassen hennep wordt geplant op  plaatsen waar 
bewoners hun huizen of woonboten grenzen aan het overstromingsgebied.  

Wetenschappers van het Koninklijk Belgisch  instituut voor natuurwetenschappen 
(KBIN) deden een aantal  studies over het effect oa de geur van hennep op 
knijtenplagen.  
- Plaatsen van grote knijtenvallen  in het getroffen gebied. Plaatsen van kleinere 

knijtenvallen  in de tuinen of langs de aanpalende wandelwegen.  
 
Ik heb een aantal  vragen  hieromtrent: 
-1) Wil de stad in overleg met de Vlaamse Waterweg een plan van aanpak opmaken 
om deze plaag te beperken voor de bewoners/ bezoekers/ recreanten van Battel? De 

Vaamse Waterweg heeft ondertussen wel wat expertise opgedaan in de eerder 
genoemde gebieden.  
-2) In Gent vroeg de stad aan de Vlaamse Waterweg om opnieuw  het bovendebiet 
van de Schelde te herstellen waardoor er minder slib droog komt te liggen en er dus 

minder knijtenlarven  uit kunnen groeien.  In Battel  zouden wij, gezien het hier  om 
een gecontroleerd overstromingsgebied  gaat, het waterpeil in het gebied kunstmatig 
wat hoger  kunnen houden wanneer de larven zich ontwikkelen, zodat er geen of 
minder slib vrij komt te liggen. Ook het tegenovergestelde scenario is eventueel 

mogelijk waardoor het slib geregeld uitdroogt, maar wellicht stukken minder 
wenselijk.  Lijken deze  scenario’s  volgens u een haalbare kaart en wil de  schepen 
de specialisten ter zake  hierover bevragen? 
-3)  Wil het stadsbestuur  minister Lydia Peeters er mee attent op maken  om 
preventief maatregelen te treffen tegen deze knijtenplagen bij aanleg  van de  twee 

nieuwe en  nog op stapelstaande  Sigmaplangebieden wat verder stroomopwaarts aan  
de Rupel en de Nete?  
 
Mijn dank voor uw antwoorden!      

       
         Datum 23/3/2020 
         Naam Tine Van den Brande 

 
* indiening uiterlijk 5 dagen vóór de vergadering (voor een vergadering op maandag is dit uiterlijk op woensdag vóór 

de dag van de zitting van de gemeenteraad vóór 18.00 uur), bij voorkeur vroeger teneinde de administratie toe te laten 

het voorstel te onderzoeken. 

De indiening dient in samenspraak met- of door -de fractieleider ingediend te worden, ten einde de beperking op basis 

van de grootte van de fracties van het aantal in te dienen vragen per zitting, te kunnen bewaken: 
- Fracties met minder dan 2 leden: maximaal 1 vraag per zitting; 

- Fracties met minder dan 5 leden: maximaal 2 vragen per zitting; 

- Fracties met minder dan 10 leden: maximaal 3 vragen per zitting 

- Fracties met meer dan 10 leden: maximaal 5 vragen per zitting. 

(Toepassing artikel 10 §4 van het Huishoudelijk reglement van de gemeenteraad, goedgekeurd in zitting van 29 april 
2019) 

Formulier als bijlage mailen naar gemeenteraad@mechelen.be  
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